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摘要 【目的】尽可能多地抽取多字词本体术语，以保证本体构建的质量。【方法】提出基于部件扩展的本体术语抽取方法。利用部

件的领域聚合性和词性特征，采用领域词频比较的方法抽取部件；考虑术语长度、术语词性构成以及术语内部结合度等因素，设计合

理的扩展规则对部件扩展以形成候选术语；利用上下文关联信息、语境信息从候选术语集中筛选出本体术语。【结果】利用该方法在

IT领域实验数据集上进行测试，实验结果准确率为83.5%，召回率为87%，准确率相比Baseline方法要高出2.5个百分点。【局限】

部件抽取方法需要借助于平衡语料库，部件的质量直接影响术语抽取效果。【结论】实验结果表明该方法是有效的，对本体学习、本

体构建具有积极意义。
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Abstract： [Objective] Ontology terms are extracted as more as possible for the quality of Ontology 

construction. [Methods] This paper proposes an Ontology term extraction method based on term component 
extension. It uses the polymerization characteristics and POS features of the terms,extracts term components by 
word frequency comparison approach. Considering the factors of term length,term POS and term internal 
associative strength of character strings,reasonable extended rules are designed for components extension to get 
the candidate terms. Then,Ontology terms are filtered from candidate terms by using the relational information 
and the contextual information. [Results] Experimental result shows that accuracy rate is 83.5%,the recall rate is 
87%,the accuracy rate is 2.5 percentages over the baseline. [Limitations] It needs a balanced corpus to extract 
term component,and term extracting effect is effected by the quality of the term. [Conclusions] The method is 
effective and has a positive significance for Ontology learning and Ontology construction etc. 
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